

RG 10, C.II.2

Indian Affairs

**Office of the Indian Commissioner for
British Columbia**

Beginning in 1876, Indian matters in British Columbia were administered, as in the East, through a system of agencies with an overall Superintendent. In February 1910, the Superintendent's office was closed and agents directed to conduct all matters of business through headquarters in Ottawa. In the same year, an Inspectorate system was inaugurated with the appointment of three Inspectors of Indian Agencies for the southeastern, southwestern and northern agencies. These individuals, based respectively in Vernon, Victoria and Vancouver were charged with responsibility to inspect and supervise the agencies, Indians and reserves.

In 1917, W.E. Ditchburn, who had held the position of Inspector for the Southwestern Inspectorate, was promoted to the post of Chief Inspector for British Columbia and his former post, apparently, was abolished. In the following year the Northern Inspectorate office was also dispensed with.

Effective April 1, 1923, Ditchburn took up the new post of Indian Commissioner for British Columbia, but following his death in 1932 the position was apparently not filled. It was abolished in 1935 only to be resurrected in 1936. Between the years 1929-1937, an Assistant Commissioner also served in the commissioner's office.

In 1948 a major reorganization in British Columbia was effected; the administrative region of British Columbia was created with headquarters at Vancouver. The office of Indian Commissioner for British Columbia was retained while that of the

RG 10, C.II.2

Affaires indiennes

**Bureau du commissaire aux Affaires
indiennes (Colombie-Britannique)**

Dès 1876, les affaires indiennes de la Colombie-Britannique étaient administrées, tout comme dans l'Est, au moyen d'un réseau d'agences dirigés par un surintendant général. En février 1910, le bureau du surintendant a été fermé et les agents ont été chargés de traiter tous les dossiers en passant par l'administration centrale, à Ottawa. La même année, un système d'inspection a été instauré et trois inspecteurs d'agences d'Indiens ont été nommés pour les agences du Sud-Est, du Sud-Ouest et du Nord. Ces personnes, qui étaient respectivement à Vernon, à Victoria et à Vancouver, étaient responsables d'inspecter et de superviser les agences, les bandes indiennes et les réserves.

En 1917, W.E. Ditchburn, qui avait été inspecteur pour le Sud-Ouest, a été promu au poste d'inspecteur en chef pour la Colombie-Britannique et son ancien poste a été, semble-t-il, aboli. L'année suivante, le bureau d'inspection du Nord est, lui aussi, devenu inutile.

Le 1er avril 1923, Ditchburn est entré en fonction dans le nouveau poste de commissaire aux affaires indiennes pour la Colombie-Britannique. Après sa mort, en 1932, le poste est cependant demeuré vacant. Il a été aboli en 1935, puis rétabli en 1936. Entre 1929 et 1937, le bureau du commissaire comptait également un commissaire adjoint.

En 1948 a eu lieu une importante réorganisation de la Colombie-Britannique. La région administrative de la Colombie-Britannique a été créée et son administration